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In de commissie van 24 juni 2021 hebben enkele burgers, tijdens punt 3 “Spreekrecht”, hun zorgen 

geuit over de stralingseffecten door de komst van het 5G-netwerk; de straling zou bij veel mensen 

die stralingsgevoelig zijn gezondheidsklachten veroorzaken. Eerder in de commissie van 14.nov. 

2019 zijn dezelfde zorgen geuit in een ronde tafel gesprek. O.a. naar aanleiding hiervan hebben wij 

eerder enkele raadsvragen hierover ingediend ( Zie DOC-20-254826 ).Naar aanleiding hiervan en de 

laatste inspreek tekst ( Zie bijlage ) hebben wij de volgende nadere vragen :  

1.  Uit de beantwoording van onze eerdere vragen is ons duidelijk geworden dat om 

mogelijke schadelijke effecten te voorkomen normen en limieten zijn opgesteld. 

Worden deze actief preventief gehandhaafd /  gemonitord, of pas na klachten opgepakt 

door de Omgevingsdienst  of door een andere instantie? Hoe moeten wij ons dit 

voorstellen ? 

antwoord  De gemeente heeft zelf geen kennis en kunde in huis over dit specifieke snijvlak van 

techniek en gezondheid, dit is landelijk wel beschikbaar binnen het Antennebureau van 

het ministerie van Economische Zaken. Het Antennebureau vermeldt het volgende op 

haar website: Op verschillende locaties in Nederland meet Agentschap Telecom of de 

elektromagnetische velden de blootstellingslimiet niet overschrijdt. Bij zo’n meting 

wordt alle aanwezige elektromagnetische straling gemeten (mobiele communicatie, 

wifi, radio, tv). De sterkte van het elektromagnetisch veld op een bepaalde plek wordt 

uitgedrukt in watt per vierkante meter (W/m2). De locatie en gemiddeld gemeten 

waarde van alle metingen is terug te vinden in het Antenneregister. 

2.  Hoe kan onze gemeente de mensen die met deze gezondheidsklachten te maken hebben 

en bij ons aankloppen concreet helpen ? 

antwoord  Ook hiervoor verwijst de gemeente via de regionale website www.regiowestfriesland.nl 

door naar de instanties met ruime kennis. Zo hebben onder andere RIVM, TNO, GGD 

GHOR NEDERLAND kennis gebundeld in het kennisplatform elektromagnetische velden 

(EMV) op www.kennisplatform.nl, waar vragen over zendmasten, elektrogevoeligheid en 

blootstelling gedetailleerd worden besproken en beantwoord. 

http://www.regiowestfriesland.nl/
http://www.kennisplatform.nl/


 

 

3.  In de inspreektekst van 24 juni ( zie bijlage, de laatste alinea )wordt gesproken van 

meldpunten waar klachten gemeld kunnen worden. Zo’n meldpunt zou ook in onze 

gemeente en/of Westfriesland opgezet kunnen worden. Bent u bereid hier uw mede 

werking aan te verlenen en dit bij voorkeur in Westfries verband op te pakken ? En wat 

zijn daarvoor de  voorwaarden ? 

antwoord  In lijn met de antwoorden op de vorige vragen moeten wij aangeven dat de gemeente 

niet over voldoende capaciteit beschikt om de kennis en kunde over de technische 

kanten en/of de gezondheidsklachten in huis te hebben en op niveau te houden. Wij 

kunnen wel doorverwijzen naar relevante expertise binnen landelijke instanties, wij 

doen dit al digitaal via de gemeentelijke website naar de 

www.regiowestfriesland.nl website. 

4.  Zo nee, wat zijn uw bezwaren/redenen om dit niet te doen ? 

antwoord  Een meldpunt geeft een signaal af waarmee mogelijke verwachtingen worden gewekt 

dat hier actief iets mee ondernomen wordt. In de praktijk komt het er echter op neer 

dat de gemeente in contact treedt met de landelijke instanties. Een kortere lijn heeft 

de voorkeur, daarom verwijst de gemeente digitaal direct door. 

 

 

http://www.regiowestfriesland.nl/

